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Til Skatteministeren: 

 

 

 

Kære Jeppe Bruus. 

 

Jeg skriver på vegne af Udvalget for Digitalisering og IT, da vi i udvalget interesserer os for 

algoritmen/algoritmerne i Vurderingsstyrelsens modelberegning, som ligger bag de vurderinger som sendes 

ud til landets boligejere. Vi har også diskuteret Ombudsmandens afgørelse1 (03.04.2024) i både udvalget og 

i Folketingssalen. Vi er klar over, at der er en specifik lovgivning vedrørende de foreløbige vurderinger, men 

håber alligevel, at du vil svare på følgende spørgsmål: 

1) Vil du som Skatteminister redegøre for, hvordan borgenes manglende indsigt i de algoritmer og 

data, der ligger til grund for Vurderingsstyrelsens (foreløbige) ejendomsvurderinger er i 

overensstemmelse med forvaltningsloven og databeskyttelsesloven samt de dataetiske principper 

om forklarlighed og transparens? 

2) Vil du som Skatteminister garantere, at udsendelsen af de endelige vurderinger lever op til de 

forvaltningsretlige krav og god forvaltningsskik vedrørende offentlige myndigheders it-systemer 

samt forvaltningslovens princip om partshøring og – indsigt? 

3) Har du som Skatteminister sendt de efterspurgte konsekvensanalyser (DPIA) til Datatilsynet, som vi 

er orienteret om, at du lovet skatteordførerne ville ske inden sommerferien – og vil du simultant 

med orienteringen af skatteordførerne også orientere Udvalget for Digitalisering og IT? 

 

 

På vegne af udvalget, 

Lisbeth Bech-Nielsen  

                                                        
1 Foreløbige ejendomsvurderinger af ejerboliger | Folketingets Ombudsmand (ombudsmanden.dk) 
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